
BUDAPEST FŐVÁROS XVI. KERÜLETI ÖNKORMÁNYZAT 

POLGÁRMESTERE 
Készült a Képviselő-testület 2023. március 22-i ülésére. 

Készítette: Kovács Péter polgármester 

 

Tárgy: Véleményalkotás az önkormányzati 

fenntartású járóbeteg szakrendelő állami 

átvételével kapcsolatban 

 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

 

Jenei Zoltán országos kórház-főigazgató (a továbbiakban: OKFŐ) 2023. március 9-i levelében 

(1. sz. melléklet) kérte, hogyha van az Önkormányzatunknak véleménye az önkormányzati 

fenntartású járóbeteg szakrendelők állami átvételével kapcsolatban, akkor azt 2023. március 

24-ig juttassam el hozzá.  

 

Mint ismeretes Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzata a Kertvárosi Konzultációban 

2020-ban megkérdezte a kerület lakóit a Szakrendelő további sorsáról. A válaszadók 92,7%-a 

arra voksolt, hogy a Szakrendelő maradjon az Önkormányzat fenntartásában, csupán a 

válaszadók 4,5%-a gondolta úgy, hogy a várólisták csökkentésére az lenne a megoldás, ha a 

Szakrendelő állami kézbe kerülne (2. sz. melléklet). 

 

 

Időről időre nekifog a kormány az egészségügyi rendszer átalakításának, melynek egyik első 

lépcsője az ellátási színvonal emelése, egységessége és a hatékonyabb, költségtakarékosabb 

fenntartás érdekében a kórházak állami fenntartásba vétele volt 2012-2013-ban. Bár számos 

kórházat felújított azóta az állam, de az ellátás színvonalában, a várólisták jelentős 

csökkentésében és a gazdaságosságban nem történtek előrelépések. A 2021-2022-es orvosi és 

egészségügyi dolgozói béremelés jelentősen emelte az egészségügyben dolgozók állami 

megbecsülését, de a várólisták hosszán ez sem rövidített még.  

 

Önkormányzatunk a Kertvárosi Konzultáció eredményeit összefoglaló kiadványban vállalt 

feladatait elvégezte:  

 640 millió forint önrésszel támogatta a kormány Egészséges Budapest Program 

keretében történő Szakrendelő bővítését célzó 3030 millió forintos összköltségű 

beruházását.  

 A Szakrendelő Tekla utcai épületébe költöztette a 0-24 órás orvosi ügyeletet, létrehozva 

ezzel a Fejlődő Kertváros Program 2019-2024-ben vállalt Kertvárosi Sürgős Ellátást, 

mellyel elértük, hogy mindenki, akinek nincsen beutalója vagy időpontja a járóbeteg 

szakellátásra, de nagyon fáj valamije, azonnal orvos kezébe kerülhessen.  

 Bővítették a kardiológiai, a gyógytorna és a gasztroenterológiai szakrendelést, 

csökkentve így a kritikus helyeken a várólistát. Jelenleg csupán három olyan 

szakrendelés van, ahol 20 munkanapnál többet kell várni a rendelésre. 

 

Természetesen ezek az eredmények mind, mind pénzbe kerülnek, melyeknél az Önkormányzat 

a NEAK finanszírozást a saját költségvetési bevételei terhére egészíti ki. Az OKFŐ levelében 

jelzett önkormányzati adatszolgáltatásból kiderül, hogy a Szakrendelő működését az elmúlt 
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5 évben összesen 1 369 millió forinttal, 2022-ben 553,5 millió forinttal egészítette ki az 

önkormányzatunk.  

   

 

Véleményem szerint a járóbeteg szakrendelők állami kézbe vétele nem javítaná a Kertvárosiak 

egészségügyi ellátásának színvonalát, nem csökkennének a várakozási idők, nem növekedne a 

járóbeteg szakellátás hatékonysága. A betegutak egységesítése pedig a fenntartás átvétele 

nélkül is megoldható feladat. Viszont veszélyt jelenthet a Szakrendelő orvosainak és 

asszisztenseinek kórházba történő átvezénylése, mely a helyi ellátás színvonalának csökkenését 

eredményezné.  

 

Szintén veszélybe kerülne a 0-24 órás orvosi ügyelet, hiszen a kormányzati elképzelések szerint 

a napközbeni ügyeletet a háziorvosoknak kell ellátni, az éjszakai ügyeletet pedig az Országos 

Mentőszolgálatnak, legalábbis vidéken már ezt erőltetik. 

 

További veszélyt jelent, hogy az állami feladatátvállalással a döntési kompetencia a 

probléma felmerülési helyétől messzebb kerül (térben és időben is), így az odafigyelés, a 

helyi gondoskodás, a problémákra történő gyors reagálás elveszik, mely nem 

megengedhető egy olyan területen, mint az egészségügy, ahol rengeteg az azonnali 

beavatkozást igénylő helyzet.  

 

Nem véletlen, hogy összefogva négy kerületi polgármesterrel, közösen léptünk fel az állami 

kézbe vétel ellen, és 2022 novemberében tárgyaltunk Dr. Takács Péter egészségügyi 

államtitkárral, annak érdekében, hogy ismerje meg és az egészségügyi rendszer átalakítása 

során vegye figyelembe az önkormányzatok véleményét is. 

 

 

Fentiek alapján kérem a tisztelt Képviselő-testületet, hogy hozza meg döntéseit! 

 

Határozati javaslat : Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-

testülete az eredendően állami feladatként szabályozott 

járóbeteg-szakellátás működtetőjeként, számos 

többletkötelezettség vállalásával és tetemes anyagi ráfordítással 

is bizonyítja elköteleződését a kerületi egészségügyi ellátás 

magas színvonalának biztosítása mellett.  

Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-

testülete határozottan tiltakozik az önkormányzati fenntartású 

járóbeteg szakrendelők állami átvétele ellen, mivel: 

 az évi 500 millió forintos nagyságrendű önkormányzati 

támogatás kivonása az egészségügyi rendszerből 

csökkentené a Kertvárosiak egészégügyi ellátásának 

színvonalát, növelné a várólistákat, 

 veszélyeztetné az önkormányzat a lakosság egészségügyi 

ellátásának javítása érdekében eddig elért eredményeit, 

mint a Kertvárosi Sürgős Ellátás, vagy a rendszeres 

egészségnapok, ingyenes szűrővizsgálatok, 

 a kórházak állami átvétele sem hozta meg a várt jelentős 

színvonaljavulást az egészségügyben. 
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Felkéri a Polgármestert, hogy minden lehetséges módon tegyen 

azért, hogy a Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzatnak 

ne kelljen átadnia a járóbeteg Szakrendelőt az államnak.  

 

Határidő: 2023. március 24. 

Felelős: Kovács Péter polgármester  

 

(elfogadása egyszerű szótöbbséget igényel) 

  

  

Kelt: Budapest, időbélyegző szerint. 

 

 

        Kovács Péter 

        polgármester 

 

 

Törvényességi szempontból megfelelő: 

 

 

 

dr. Csomor Ervin 

jegyző 

 

 

Mellékletek:  

1. számú: Jenei Zoltán 2023. március 9-i dátumú levele 

2. számú: A Kertvárosi Konzultáció eredményei (kivonat) 

 

 

Tárgyalásra illetékes bizottság: 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság 
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